
Kontakt Riigikaitsekomisjon (<Riigikaitsekomisjon@riigikogu.ee>) kirjutas kuupäeval K, 23.
november 2022 kell 10:38:
Teie 02.11.2022 e-kiri

 

Meie 23.11.2022 nr 2-7/22-195/8

 

 

 

Riigikaitsekomisjon arutas Teie kirja oma k.a 21. novembri istungil. Teie kirjavahetusest 
riigieelarve kontrolli erikomisjoniga, millele osundasime ka enda eelmises vastuskirjas Teile, 
lähtub, et 15.06.2022 saatis Riigikogu riigieelarve kontrolli erikomisjoni toonane esimees 
Urmas Reinsalu Keskkonnaministeeriumile vastava rahastamise ettepaneku. Koopia sellest 
15.06.2022 kirjast nr 2-7/22-195/2 sai  Teie poolt esindatav selts. 

 

Kaks Riigikogu komisjoni (riigieelarve kontrolli erikomisjon ja keskkonnakomisjon) on Teie 
tõstatatud teemaga tegelenud, Keskkonnaministeeriumile on riigieelarve kontrolli erikomisjon
oma kirja saatnud ja rahastamise üle otsustamine on Keskkonnaministeeriumi pädevuses. 
Seetõttu ei pea riigikaitsekomisjon vajalikuks veel kord Teie kirja edastamist 
Keskkonnaministeeriumile, sest meie komisjon teostab vastavalt Riigikogu kodu- ja töökorra 
seadusele parlamentaarset järelevalvet eelkõige Kaitseministeeriumi ja osaliselt 
Siseministeeriumi valitsemisala üle.

 

Lugupidamisega

 

 

Raimond Kaljulaid

Riigikaitsekomisjoni esimees

 

                

 

From: Einar Eiland <einareiland@gmail.com> 
Sent: Wednesday, November 2, 2022 3:14 PM
To: Riigikaitsekomisjon <Riigikaitsekomisjon@riigikogu.ee>; Riigikogu Kantselei 
<Riigikogu.Kantselei@riigikogu.ee>; Raimond Kaljulaid <raimond.kaljulaid@riigikogu.ee>; 
Aivar Engel <aivar.engel@riigikogu.ee>; Leo Kunnas <leo.kunnas@riigikogu.ee>
Subject: Re: Riigikogu riigikaitse komisjonile -

 

Riigikogu riigikaitsekomisjonile. 
 

 

Tervitused Riigikaitsekomisjonile!



 

Riigikogu Riigikaitsekomisjoni vastusest 24. oktoober 2022  saam teade et ``Riigikaitsekomisjon näeb, et 
uuringu projekti rahastamisega seonduv kuulub eelkõige täidesaatva võimu pädevusse, kuid ei näe rahastajana 
Kaitseministeeriumi valitsemisala, vaid konkreetse uuringu puhul Keskkonnaministeeriumi.``

 

Kirjast jääb selgusetuks, kas nimetatud ettepanek ka Keskkonnaministeeriumile saadeti.  Kui ei siis palume seda 
teha.  Kui seda juba tehtud on siis palume saata selle kirja koopia et me saaksime enda edasistes toimingutes 
sellele tugineda. 

 

Parimate soovidega

Einar Eiland  -  Elukekkonna ja Rahvastikuarengu Selts – tel 53785486   

 

 

 

 

Kontakt Riigikaitsekomisjon (<Riigikaitsekomisjon@riigikogu.ee>) kirjutas kuupäeval E, 24.
oktoober 2022 kell 13:17:

 

 

Teie 19.10.2022 e-kiri

 

Meie 24.10.2022 nr 2-7/22-195/6

 

Euroopa roheleppega seotud ressursiseire  projekti ettevalmistuskulude katmine 

 

 

Riigikaitsekomisjon arutas teie e-kirja oma 24.10.2022 istungil muude küsimuste all. Teie 
osalusel on uuringu projektiga seonduvat käsitletud Riigikogu keskkonnakomisjonis ja 
riigieelarve kontrolli erikomisjonis, kellest viimane edastas selle vastamiseks 
keskkonnaministeeriumile. Riigikaitsekomisjon näeb, et uuringu projekti rahastamisega 
seonduv kuulub eelkõige täidesaatva võimu pädevusse, kuid ei näe rahastajana 
Kaitseministeeriumi valitsemisala, vaid konkreetse uuringu puhul Keskkonnaministeeriumi. 

 

Mis puudutab osundust MSVSi sättele, siis märgime siinkohal, et MSVS § 2 lõike 4 kohaselt 
ei ole märgukirja või selgitustaotluse adressaadiks Riigikogu liige ega kohaliku omavalitsuse 
volikogu liige. Küll aga on selleks nt Riigikogu Kantselei ja Riigikogu alatine komisjon. 

 

 

Lugupidamisega

 

 



Raimond Kaljulaid

Riigikaitsekomisjoni esimees

 

 

 

From: Einar Eiland <einareiland@gmail.com> 
Sent: Wednesday, October 19, 2022 3:21 PM
To: Riigikogu Kantselei <Riigikogu.Kantselei@riigikogu.ee>; Raimond Kaljulaid 
<raimond.kaljulaid@riigikogu.ee>; Aivar Engel <aivar.engel@riigikogu.ee>; Leo Kunnas 
<leo.kunnas@riigikogu.ee>
Subject: Re: Riigikogu riigikaitse komisjonile -

 

Riigikogu Riigikaitsekomisjonile

  

 

Lp Riigikogu Riigikaitsekomisjon. Täname Riigikaitsekomisjoni esimeest kirjavastuse eest, 
mida  käepärasuse huvides kordame  koopiana allpool. Tunneme headmeelt ühisest 
arusaamast, et meie ettepaneku näol (tsiteerime Teid) „on tegemist julgeolekuga seotud 
küsimusega“.  Siiski juhime tähelepanu ühele  olulisele asjaolule.  Kui meie ettepanek ehk ei 
kuulugi komisjoni pädevusse (?) , siis arvesse võttes komisjoni kaalukust Eesti kaitsevõimes 
ja tema õiguspädevust,  oleksime oodanud Teilt kehtiva  MSVS järgimist. Olgu vastav MSVS
säte siinkohal esitatud: 

  (3) Kui adressaat leiab, et ühtegi märgukirjas esitatud seisukohta või ettepanekut arvestada 
või märgukirjale vastata või selgitustaotluses soovitud teavet või selgitust anda ei ole tema 
pädevuses, edastab ta märgukirja või selgitustaotluse pädevale asutusele või organile 
vastamiseks viivitamata, kuid mitte hiljem kui 5 tööpäeva jooksul märgukirja või 
selgitustaotluse registreerimisest ning teavitab sellest isikut lõikes 8 sätestatud korras. Isiku 
teavitamine ei ole vajalik, kui märgukiri või selgitustaotlus edastatakse sama asutuse või 
organi teisele ametnikule või töötajale. Samuti saaks riigikogu teema lahendada riigieelarve
parandusettepanekute ja katuserahade jaotamise kaudu. 

 

Kui  Eesti kaitsevõime alased kodanike  ettepanekud ei köida riigikaitse eest vastutavate 
ametiisikute tähelepanu, siis on tegemist täiendava julgeolekuriskiga.  Palume MSVS 
valguses meie ettepanek edastada neile institutsioonidele, kes on vastutavad ettepaneku 
realiseerimisel.

 

Palume kirja edastamist kõigile Riigikogu Riigikaitsekomisjoni liikmetele.  

 

Einar Eiland  -  Elukekkonna ja Rahvastikuarengu Selts – tel 53785486

Vahur Luhtsalu – Teadusdiplomaatia ekspert

Rene Tammis – Marena Tugikeskus

Markko Mäll - Eesti Bioringluse Liit

Allan Niidu – Tallinna  Tehnikaülikool



Ardi Oja - Eesti Maheproteiini Ühistu 

 

 

Kontakt Raimond Kaljulaid (<raimond.kaljulaid@riigikogu.ee>) kirjutas kuupäeval K, 12. 
oktoober 2022 kell 15:44:

Tere 

 

Tutvusin nüüd pöördumise ja lisatud dokumentatsiooniga. Ma ei näe paraku võimalust, kuidas
Riigikogu riigikaitsekomisjon antud juhul saab toeks või abiks olla. Me ei tegele projektide 
otsese rahastamise küsimustega, selleks ei ole Riigikogu komisjonidel pädevust. Samuti ei ole
Riigikogu komisjonil võimalik anda täitevvõimu asutuse otsekorraldusi eraldada konkreetsete 
projektide jaoks rahastust. Ning kuigi kahtlematult on tegemist julgeolekuga seotud 
küsimusega, siis ei ole tegu otseselt sõjalise riigikaitse teemaga, millele riigikaitsekomisjon 
peamiselt tegeleb. 

 

On kahetsusväärne, et teid on ühest asutusest teise suunatud ja pole leitud lahendust, kuid 
antud juhul ei oleme vähemalt meie komisjoni pädevuses teile mingit käegakatsutavat abi 
osutada. 

 

Lugupidamisega

Raimond Kaljulaid

 

 

 

 

 

 

On 12. Oct 2022, at 14:36, Einar Eiland <einareiland@gmail.com> wrote:

 

Tervitused Aivar Engelile!

 

Saadan Teie küsimuse ka teistele asjaosalistele teadmiseks ja vastuse 
täiendamiseks.

 

Omalt poolt palun Riigikogul Riigikaitse Komisjonil kirjutada kokku konkreetne 
suunamiskiri et Riigikogu saadab uuringu kokkukirjutamise rahastamiseks Eesti 
Varude Keskuse poole, et Eesti Varude Keskuse on kohustatud leidma rahalised 
vahendid enda eelarvest et me saaksime uuringu projekti kokkukirjutamist 
rahastada. 



 

Samas vajab samasugust projektide kokkukirjutamise rahastamist veel 
teadusiplomaata ja energeetika suund -  me oleks väga tänulikud kui selle 
rahastamisega tegeleks samuti  Eesti Varude Keskus.

 
Parimate Soovidega

Einar Eiland  -  Elukekkonna ja Rahvastikuarengu Selts – tel 53785486 

 

 

Kontakt Aivar Engel (<aivar.engel@riigikogu.ee>) kirjutas kuupäeval T, 11. 
oktoober 2022 kell 20:21:

Tere! 

 

Kas te ESPAga (Eesti Varude Keskus) olete suhelnud? Ehk oleks sellest abi?

Lugupidamisega 

 

Aivar Engel

Sent from my iPhone

 

On 11. Oct 2022, at 19:43, Einar Eiland <einareiland@gmail.com> wrote:

 
Lugupeetud Raimond Kaljulaid

 

Kui me tahame planeerida riigikaitse laia käsitlust, siis on meil vaja teostada ressursiseire. See on nii 
toiduga omavarustuse võime, kui ka energiaga omavarustuse võime küsimus. Oleme tõstatanud 
teema ka  Eesti Teaduagentuuri kaudu, kes tegi vastavad ettepanekud julgeoleku kontekstis Euroopa 
Teadusagentuurile, et me seda seiret teostada saaksime. Teemat sai tutvustatud ka Põhjamaade 
Ministrite Nõukogus. Tänaseks on need meetmed olemas kust seda ressursiseiret teostada saaks. 
Meil aga puuduvad vahendid, et  neid meetmeid kokku kirjutada. Vastavad meetmed, mis 
võimaldaksid neid kokku kirjutada, on siiani välja arendamata. Kirjutasime vastava kirja koostöös 
Rahandusministeeriumiga peamisister Kaja Kallasele. Kahjuks jäi see vastuseta. Seejärel tõstatasime 
teema Riigikogu keskkonnakomisjonis, kes saatis omakorda  teema lahendamiseks Riigikogu 
riigieelarve erikomisjoni.  Urmas Reinsalu allkirjaga kiri saadeti projektide kokkukirjutamise 
rahastamiseks keskkonnaministeeriumile juba jaanipäeva paiku (eeltoodud kirjavahetus 
manuses).     Kahjuks ei ole me keskkonnaministeeriumist seni ajani tagasisidet saanud. Sellise 
asjaajamine kvaliteedi ja tempoga ei ole võimalik meil julgeoleku riskide maandamist riigis ette võtta 
ega koordineerida. Teema tõstatus ka maakondlike arengukavade koostamise kontekstis, sest neid 
arengukavu ei ole võimalik ilma seireta teha.

 



Kõrgema riigikaitse konverentsil 27. sept. 2022 tõstatas Eesti NATO Ühing vajaduse analüüsida 
laiapindse riigikaitse raames kõigi riigi kriisiolukordades toimimist tagavate 
meetmete/tegevuste võimekust ja kaasneva ressursi vajadust.

 

Lähtuvalt eelnevast pöördume Aivar Eengeli, Leo Kunnase ja Raimond Kljulaiu  poole, et tõsta 
ressursiseire temaatika Riigikogu riigikaitsekomisjoni päevakorda, et riigikaitsekomisjonil oleks ka 
ülevaade ressursiseire hetkeseisust. 

 

Eesmärgiks on riikliku rahastuse väljaarendamine, mis võimaldaks meil Horisondi projekti 
rahvusvahelisel tasemel kokku kirjutada ja luua teiste riikidega võrdsed võimalused nende 
teostamiseks. Praeguse seisuga liigume konsortsiumi loomise suunas, kes kvalifitseeruks taotluse 
esitajaks.

 

 

Einar Eiland  -  Elukekkonna ja Rahvastikuarengu Selts – tel 53785486

Vahur Luhtsalu – Teadusdiplomaatia ekspert

Rene Tammis – Marena Tugikeskus

Ahto Oja – Eesti Biogaasi Assotsiatsioon

Allan Niidu – Tallinna  Tehnikaülikool

Ardi Oja - Eesti Maheproteiini Ühistu 

 

Kontakt Einar Eiland (<einareiland@gmail.com>) kirjutas kuupäeval K, 5. 
oktoober 2022 kell 16:23:
Lugupeetud Leo Kunnas ja Aivar Engel. 

 

Et planeerida riigikaitse laia käsitlust, siis on meil vaja teostada ressursiseire. See on nii toiduga 
omavarustuse võime, kui ka energiaga omavarustuse võime küsimus. Oleme tõstatanud teema ka  
Eesti Teaduagentuuri kaudu, kes tegi vastavad ettepanekud julgeoleku kontekstis Euroopa 
Teadusagentuurile, et me seda seiret teostada saaksime. Teemat sai tutvustatud ka Põhjamaade 
Ministrite Nõukogus. Tänaseks on need meetmed olemas kust seda ressursiseiret teostada saaks. 
Meil aga puuduvad vahendid, et  neid meetmeid kokku kirjutada. Vastavad meetmed, mis 
võimaldaksid neid kokku kirjutada, on siiani välja arendamata. Kirjutasime vastava kirja koostöös 
Rahandusministeeriumiga peamisister Kaja Kallasele. Kahjuks jäi see vastuseta. Seejärel tõstatasime 
teema Riigikogu keskkonnakomisjonis, kes saatis omakorda  teema lahendamiseks Riigikogu 
riigieelarve erikomisjoni.  Urmas Reinsalu allkirjaga kiri saadeti projektide kokkukirjutamise 
rahastamiseks keskkonnaministeeriumile juba jaanipäeva paiku (eeltoodud kirjavahetus 
manuses).     Kahjuks ei ole me keskkonnaministeeriumist seni ajani tagasisidet saanud. Sellise 
asjaajamine kvaliteedi ja tempoga ei ole võimalik meil julgeoleku riskide maandamist riigis ette võtta 
ega koordineerida. Teema tõstatus ka maakondlike arengukavade koostamise kontekstis, sest neid 
arengukavu ei ole võimalik ilma seireta teha.

 

Kõrgema riigikaitse konverentsil 27. sept. 2022 tõstatas Eesti NATO Ühing vajaduse analüüsida 
laiapindse riigikaitse raames kõigi riigi kriisiolukordades toimimist tagavate 
meetmete/tegevuste võimekust ja kaasneva ressursi vajadust.

 

Lähtuvalt eelnevast pöördume Aivar Eengeli  ja Leo Kunnase poole, et tõsta ressursiseire temaatika 
Riigikogu riigikaitsekomisjoni päevakorda, et riigikaitsekomisjonil oleks ka ülevaade ressursiseire 
hetkeseisust. 

 



Eesmärgiks on riikliku rahastuse väljaarendamine, mis võimaldaks meil Horisondi projekti 
rahvusvahelisel tasemel kokku kirjutada ja luua teiste riikidega võrdsed võimalused nende 
teostamiseks.  Praeguse seisuga liigume konsortsiumi loomise suunas, kes kvalifitseeruks taotluse 
esitajaks.

 

 

Enar Eiland  -  Elukekkonna ja Rahvastikuarengu Selts – tel 53785486

Vahur Luhtsalu – Teadusdiplomaatia ekspert

Rene Tammis – Marena Tugikeskus

Ahto Oja – Eesti Biogaasi Assotsiatsioon

Allan Niidu – Tallinna  Tehnikaülikool

Ardi Oja - Eesti Maheproteiini Ühistu 

 


